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Protokół nr 51/2023 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury 
Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 25 stycznia 2023 r., godz. 12:00 
w Centrum Biblioteczno-Kulturalnym Powiatu Kętrzyńskiego 
 
Ad. pkt 1 i 2 
Otwarcie posiedzenia 

Podczas otwarcia posiedzenia nieobecna radna Alina Janiszewska. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie prowadził Przewodniczący 
komisji Piotr Soćko, który powitał wszystkich zebranych, stwierdził prawomocność obrad oraz 
przedstawił zaproponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
3. Zapoznanie się z informacją na temat funkcjonowania Centrum Biblioteczno-Kulturalnego Powiatu 

Kętrzyńskiego oraz warunkami lokalowymi jednostki. 
4. Przyjęcie sprawozdania z prac Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie za 2022 rok. 
5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na LVI sesji Rady 

Powiatu w dniu 26 stycznia 2023 roku w sprawach: 
a) udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko Mazurskiego na 

dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w roku 2023; 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035; 
c) zmian w budżecie powiatu na rok 2023. 

6. Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 
7. Przyjęcie protokołu z posiedzeń komisji w dniach 14 grudnia 2022 r. oraz 28 grudnia 2022 r. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 Przewodniczący Piotr Soćko zaproponował wprowadzenie do punktu 5 d) projektu uchwały  
w sprawie rozpatrzenia wniosku o poparcie przez Radę Powiatu w Kętrzynie petycji Stowarzyszenia 
Aktywne Mazury skierowanej do Ministra Infrastruktury. 
 
 Komisja jednogłośnie głosami 7 „za” przyjęła porządek obrad z zaproponowaną zmianą.  
 

 
Ad. pkt 3 
Zapoznanie się z informacją na temat funkcjonowania Centrum Biblioteczno-Kulturalnego Powiatu 
Kętrzyńskiego oraz warunkami lokalowymi jednostki 

Dyrektor Centrum Biblioteczno-Kulturalnego Tadeusz Korowaj poinformował, że jednostka 
skupia się na czterech filarach i są to: 

- działalność wydawnicza – co najmniej raz w roku wydawana jest publikacja i do tej pory są to 
poszczególne tomy z serii „Dziedzictwo Kulturowe Powiatu Kętrzyńskiego”, a w ubiegłym 
roku wydano publikację „Bo partyzantem być to honor”. Dyrektor wyjaśnił, że publikacje  
i wystawy finansowane są ze środków zewnętrznych. Dyrektor poinformował, że wystawa  
o Żołnierzach Wyklętych dostępna była w listopadzie przez kilka dni,  ponieważ została 
przekazana do innych miejsc w powiecie kętrzyńskim, w marcu wróci na cały miesiąc do CBK, 
a następnie zostanie przewieziona do województwa mazowieckiego; 

- wystawiennictwo – obecnie można oglądać obrazy mieszkańca Kętrzyna i taki jest zamysł, aby 
prezentować talenty osób mieszkających i mających związek z powiatem kętrzyńskim; 



 2 

- działalność edukacyjna – polega na prowadzeniu lekcji na temat historii powiatu 
kętrzyńskiego dla uczniów szkół podstawowych; 

- bieżąca działalność – nauka gry na instrumentach takich jak gitara klasyczna, elektryczna, 
basowa, saksofon, instrumenty klawiszowe, perkusja; prowadzenie biblioteki i dodatkowo 
realizacja projektu Powiatowe Archiwum Cyfrowe – obecnie jest 3700 zdjęć, a digitalizacją  
i obróbką zdjęć zajmują się dwie panie.  

 
Na posiedzenie przybyła radna Alina Janiszewska. 
 

Starosta Michał Kochanowski powiedział o przyczynach powstania Centrum Biblioteczno-
Kulturalnego i przypomniał, że w poprzedniej kadencji i wcześniej Powiat Kętrzyński był upominany, że 
nie posiada biblioteki, a jest to zadanie własne Powiatu. Starosta dodał, że poprzedni Starostowie 
tłumaczyli się tym, że mamy bibliotekę pedagogiczną i podpinali ją pod zadanie Powiatu. Starosta 
wyjaśnił, że w poprzedniej kadencji powstał również Powiatowy Dom Kultury, a następnie Rada 
Powiatu postanowiła połączyć dwie jednostki ze względu na sprawniejsze zarządzanie, a pomieszczenia 
po Powiatowym Domu Kultury służą teraz jako Dom dla Matek z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży 
oraz Ośrodek Interwencji Kryzysowej. Starosta powiedział, że często nie dostrzegamy działalności 
Centrum Biblioteczno – Kulturalnego, a jest bardzo duża, ponieważ są to spotkania w szkołach,  
z seniorami, a także weekendowe wyjazdy samochodowe w ciekawe miejsca na terenie powiatu 
kętrzyńskiego. Starosta dodał, że jeden pracownik w ramach swoich obowiązków dokonuje 
transkrypcji nagrać z sesji Rady Powiatu, dzięki czemu nie jest to zlecane firmom zewnętrznym.  

 
Następnie członkowie komisji dokonali oględzin pomieszczeń należących do Centrum 

Biblioteczno –Kulturalnego Powiatu Kętrzyńskiego.  
 
Radny Ryszard Kawczyński zapytał jakie są potrzeby i oczekiwania Dyrektora. 
Dyrektor Tadeusz Korowaj poinformował, że jeśli brakuje pieniędzy to zwraca się do 

sponsorów i ludzi dobrej woli, którzy kupują książki i przekazują w darze. 
Radna Urszula Baraniecka zapytała jak procentowo zaplanowane są wynagrodzenia, a jaka 

kwota przeznaczona jest na bieżącą działalność. 
Dyrektor wyjaśnił, że wszyscy pracownicy mają najniższe uposażenie – 3450 zł brutto, a budżet 

pod względem płac i kosztów utrzymania wzrósł o ok. 70 000 zł, natomiast na działalność merytoryczną 
tj. wystawy, publikacje, zakup książek są ze środków zewnętrznych. Dyrektor dodał, że w budżecie na 
zakup książek przewidziana jest kwota 6 500 zł.  

Starosta Michał Kochanowski powiedział, że Centrum Kulturalne nie jest zadaniem Powiatu, 
więc musimy mieć świadomość, że to i tak jest duży gest i wysiłek budżetu, że finansujemy tego typu 
instytucję. Starosta powiedział, że wychodzi z założenia, że budowanie infrastruktury i utrzymywanie 
obiektów oświatowych jest bardzo istotne ale budowanie pewnej świadomości i tożsamości 
historycznej młodego pokolenia jest również bardzo ważne.  

 

 
Ad. pkt 4 
Przyjęcie sprawozdania z prac Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie za 2022 rok 
 Członkowie komisji nie wnieśli uwag do projektu sprawozdania z prac Komisji Edukacji  
i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie za 2022 rok i przyjęli je głosami 7 „za” i 1 „wstrzymującym 
się” (zał. nr 2).  
 
 
Ad. pkt 5 
Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
 
 Przewodniczący realizując porządek obrad przeszedł do omówienia pozostałych projektów 
uchwał będących przedmiotem LVI sesji Rady Powiatu: 
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a) udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko Mazurskiego na 

dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w roku 2023 
 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 3).  
 
 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035 
 

Skarbnik Powiatu Bogusław Lichocki przedstawił propozycje zmian zawartych w projekcie uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035 oraz  
w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2022: 

 
I. Zmiany wydatków – zadania zlecone  
 
1. Na wniosek Wydziału Geodezji, Katastru i Nieruchomości dokonać przeniesienia planu wydatków  
Zmn. W. 700; 70005; § 4300 – 2 000 zł 
Zw. W.                          § 4610 – 2 000 zł 
 
II. Zmiany dochodów i wydatków – zadania własne 
 
1. W związku z wojną na Ukrainie oraz wpłatami darowizn na konto powiatu dokonać zwiększenia 
wydatków, z przeznaczeniem na pomoc obywatelom Ukrainy. Dla zbilansowania budżetu zwiększyć 
wolne środki 
Zw. W. 754; 75421; § 4350  – 13 713 zł 
                                    § 4370 –    6 000 zł 
Zw. Przychody;         § 950    – 19 713 zł 
 
2. Dokonać zmniejszenia planu wydatków, z przeznaczeniem na odsetki bankowe. Dla zbilansowania 
budżetu dokonać zmniejszenia wolnych środków 
Zmn. W. 757; 75702;§ 8110 – 100 000 zł 
Zmn. Przychody;        § 950   – 100 000 zł 
 
3. Na wniosek Zespołu Szkół im. M. Rataja dokonać zmian wydatków w przedsięwzięciu pn. 
„ERASMUS+ Rozwój uczniów ZSMR”. Wartość projektu 272 770 zł (wydatek roku 2023 r.). Dla 
zbilansowania budżetu dokonać zwiększenia dochodów ze środków unijnych oraz przychodów 
wynikających z rozliczenia środków unijnych 
Zw. D. 801; 80195; § 2001 –   19 093 zł 
Zw. W.                      § 4211 –     4 000 zł 
                                  § 4301 – 211 416 zł 
                                  § 4421 –     2 300 zł 
                                  § 4431 –        500 zł 
Zw. Przychody;       § 906   – 199 123 zł 
 
4. Na wniosek Wydziału Oświaty i Zdrowia dokonać zmian w przedsięwzięciu pn. „Projekt innowacyjno-
wdrożeniowy w zakresie oceny funkcjonalnej”. Wartość projektu wynosi 201 410 zł, w tym w 2023 r. – 
108 777 zł. Dokonać przeniesienia planu wydatków 
Zmn. W. 801; 80195; § 4170 – 10 770 zł 
Zw. W.                          § 4010 – 10 770 zł 
 
5. Dokonać przeniesienia planu wydatków dotacji dla Warsztatów Terapii Zajęciowej  
Zmn. W. 853; 85311; § 2320 – 1 zł (Powiat Olsztyński) 
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Zw. W.                          § 2580 – 1 zł (Mazurskie Stowarzyszenie Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych) 
 
6. Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać wprowadzenia do budżetu projektu 
współfinansowanego z EFS w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 (wersja 9.0) pn. „Reintegracja rodzin biologicznych poprzez 
wsparcie rodzinnych form pieczy zastępczej w Powiecie Kętrzyńskim”. Wartość projektu wynosi 336 
440 zł, w tym dofinansowanie ze środków unijnych – 252 330 zł, dofinansowanie krajowe – 12 610 zł, 
udział powiatu – 71 500 zł. 
Zw. D.    853; 85395; § 2057 – 252 330 zł 
                                      § 2059 –   12 610 zł 
Zmn. W. 855; 85508; § 3110 –   71 500 zł 
Zw. W.    853; 85395; § 3119 –   71 500 zł 
                                       § 4107 – 104 528 zł 
                                       § 4117 –   24 419 zł 
                                       § 4127 –     3 475 zł 
                                       § 4177 –   37 271 zł 
                                       § 4307 –   82 637 zł 
                                       § 4309 –   12 610 zł 
 
7. Na wniosek Powiatowego Ośrodka Wspierania i Rozwoju Edukacji dokonać przeniesienia planu 
wydatków 
Zmn. W. 854; 85406; § 4800 – 1 431 zł 
Zw. W.                          § 4040 – 1 431 zł 
 
8. Na wniosek Powiatowego Domu Dziecka w Reszlu dokonać przeniesienia planu wydatków 
Zmn. W. 855; 85510; § 4710 – 37 zł 
Zw. W.                          § 4040 – 37 zł 
 
III. Zmiany przychodów i rozchodów 
 
1. Ustala się rozchody budżetu z tytułu przelewów na rachunki lokat w kwocie 5 000 000 zł. 
Dla zbilansowania budżetu zwiększyć wolne środki 
Zw. Przychody; § 950 – 5 000 000 zł 
Zw. Rozchody;  § 994 – 5 000 000 zł 
 

Starosta wyjaśnił, że spłata kredytu w jednej racie za cały rok pozwoli zaoszczędzić kwotę 100 000 
zł ze względu na mniejszą kwotę obsługi długu.  

Radna Urszula Baraniecka zapytała czy już wpłynęła kwota ponad 7 000 zł od Stowarzyszenia 
STOPKA, w związku z przyjętym sprawozdaniem z kontroli Stowarzyszenia w ramach prowadzenia 
działalności na terenie Zespołu Szkół im. Marii Curie-Skłodowskiej w Kętrzynie. Dodała, że zgodnie ze 
sprawozdaniem z kontroli stowarzyszenie musi dokonać zwrotu ponad 7 000 zł. 

Skarbnik wyjaśnił, że na początku rzeczywiście był problem ze ściągalnością tych środków, ale 
wpłynęły w tamtym roku.  
 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 4). 

 
c) zmian w budżecie powiatu na rok 2023 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 5). 
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d)rozpatrzenia wniosku o poparcie przez Radę Powiatu w Kętrzynie petycji Stowarzyszenia 

Aktywne Mazury skierowanej do Ministra Infrastruktury 
 
 Starosta Michał Kochanowski poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu 
w Kętrzynie na posiedzeniu w dniu 23 stycznia 2023 r. zapoznała się z wnioskiem Stowarzyszenia 
Aktywne Mazury i popiera postulaty zawarte w petycji, w związku z czym Komisja wypracowała projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem. Starosta wyjaśnił, że sytuacja jest skomplikowana, ponieważ 
Ministerstwo Infrastruktury musi zapewnić komunikację zastępczą w chwili zamknięcia linii na czas 
remontu, a zrozumieć można, że PKP chce wykluczyć połączenie wcześniej, aby później nie trzeba było 
organizować połączeń zastępczych. Ponadto Starosta powiedział, że modernizacja dotyczy odcinka Ełk 
– Korsze, dlatego niezrozumiałe jest dlaczego pociąg nie będzie dojeżdżał do Korsz tylko zakończy swój 
bieg w Olsztynie.  

 
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 6). 

 
Ad. pkt 6 
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 

Radny Piotr Węglarski powiedział, że składał wniosek o remont ul. Kolejowej w Reszlu i obecnie 
trwa nabór wniosków na dofinansowanie z Rządowego Funduszu Dróg inwestycji tego typu, a ponadto 
Burmistrz Reszla potwierdził, że jest gotowy do partycypacji w kosztach na przygotowanie 
dokumentacji i remont. Radny zapytał czy Starosta widzi szansę na złożenie wniosku oraz czy musi być 
przygotowana dokumentacja aby taki wniosek złożyć. 

Starosta wyjaśnił, że nabór kończy się 3 lutego, a oprócz dokumentacji technicznej należy 
przygotować organizację ruchu i zagospodarowanie terenu. Starosta dodał, że Zarząd idzie zgodnie  
z chronologią tego co zostało zadeklarowane i zapisane w budżecie. Starosta poinformował, że również 
jest po rozmowie z Burmistrzem i najpierw zostanie wykonany remont ul. Zientary-Malewskiej – 
Gałczyńskiego, a ponadto jesteśmy otwarci na wspólne wykonywanie dokumentacji technicznych. 
Ponadto Starosta wyjaśnił, że obecny nabór jest na remonty, a nie inwestycje, czyli potrzebny jest 
wkład własny z dochodów bieżących. Starosta powiedział, że Powiat złoży dwa wnioski – jeden na 
drogę Michałkowo - Momajny w gminie Barciany, a drugi na drogę Siemki – Pieckowo.  

Radna Urszula Baraniecka zapytała o plany finansowe szkół, a w szczególności o zaplanowane 
wydatki rzeczowe Zespołu Szkół im. Marii Curie-Skłodowskiej, ponieważ rodzice apelują o remont 
szatni i kanalizacji, z której wydobywa się odór i przechodzi na wyższe poziomy szkoły.  

Starosta powiedział, że Zespól Szkół im. Marii Curie-Skłodowskiej może być liderem pod 
względem ilości środków jaka została w nią zainwestowana w tej kadencji.  

Skarbnik Bogusław Lichocki poinformował, że ustawowo Zarząd jest zobowiązany do podania 
planów finansowych poszczególnych jednostek budżetowych w terminie 3 tygodni od podjęcia 
uchwały budżetowej i taka uchwała została przyjęta przez Zarząd na początku stycznia 2023 r.,  
w związku z czym zostanie przesłana Przewodniczącej wraz z numerem załącznika, w którym znajdują 
się wydatki ZS im. Marii Curie-Skłodowskiej. 

Przewodniczący Piotr Soćko poprosił o przesłanie materiałów dla całej komisji.  
Radna Urszula Baraniecka poprosiła o uzasadnienie decyzji Zarządu dotyczącej zawieszenia 

Dyrektora Zespołu Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu.  
Wicestarosta Andrzej Lewandowski poinformował, że Dyrektor został zawieszony na czas 

postępowania, a informacja trafiła do Kuratorium i rozpatruje sprawę.  
Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że są to sprawy o charakterze przestępczym i Zarząd 

musiał zareagować na takie doniesienia. 
Radny Piotr Węglarski zapytał jakie materiały były podstawą do takiej decyzji. 
Starosta powiedział, że są to informacje z policji i prokuratury oraz oświadczenia osób, które są 

stroną w tej sprawie.  



 6 

 
 
Ad. pkt 7 
Przyjęcie protokołów 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag do treści projektów protokołów i przyjęli: 
- protokół z posiedzenia komisji w dniu 14 grudnia 2022 r. – głosami 6 „za” i 2 „wstrzymującymi się” 
- protokół z posiedzenia komisji w dniu 28 grudnia 2022 r. – głosami 7 „za” i 1 „wstrzymującym się” 

 
Ad. pkt 8 
Zamknięcie posiedzenia 

Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu 
w Kętrzynie zostało zakończone o godz. 13:35. 
 
 
Protokołowała: 
 
M. Filipiak 
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